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Hvorfor klimavej

● Kommunen
– En del af deres planer for skybrud

– Skal have mindsket/forsinket det vand der løber i
kloakken ved skybrud

● Den hvide By
– Mindske risikoen for overløb fra kloakken

– Også gerne bidrage til de vejopgaver vi ellers gerne
vil have løst

● Parkering, kantstensopretning, lege- og opholdsarealer



  

Rammerne for klimavejprojekter 

● Økonomi
– HOFOR betaler for alt hvad det her med klimavejen at gøre.

– Vi skal selv betale for det der er ekstra og som hører til vores egne opgaver.

– Der er 'hvide' gråzoner

● Organisering
– HOFOR finder rådgiver til skitseprojektet og betaler for denne

– HOFOR finder rådgiver til projektering

– HOFOR har ansvaret for gennemførelsen af klimavejprojektet

● Grundejerforeningen
– Det bliver kun gennemført, hvis grundejerforeningen siger ja

– Vi skal selv betale for det ekstra (kan måske blive billigere)



  

Hvad er der sket
● Vi fik i 2015 en invitation

– Arbejdede sammen med klimavej.dk

– Nej til alle Klimavej.dk ansøgninger

● Møde med HOFOR 13. januar 2016
– måske kommer vi med alligevel

● Kontaktet af HOFOR 23. juni 2016
– Så kunne vi komme med 

● Møde med HOFOR i september 2016
– Vi kommer med men først om 2-3 år

● November 2016 ny invitation
– Vi kan komme med. Skal have et skitseprojekt klar 1. marts 2017

● Arbejdet med skitseprojektet – December 2016 – ultimo februar 2017
– Vejudvalget sendte i december 2016 et notat med vores ønsker til klimavejen til Sweco

– Vi fik i den 20. januar en første skitse og holde et beboermøde i 24. januar 2016

– Repræsentanter for vejudvalget havde møde med Sweco den 13. februar 

– Skitseprojektet er indsendt den 1. marts 2017 



  

Og hvad så herefter

● Vejudvalget arbejder videre med
– Vejbelægning

– Opholds- og legeområder

– Aftale med HOFOR

● Ekstraordinær generalforsamling

– Mandag den 22. maj

● Aftale med HOFOR inden 1. juni

● HOFOR sender opgaverne i udbud og finder en entreprenør og
en rådgiver til projektering

● Gennemførelse – i 2018 ???



  

Ønsker til skitseprojektet

● Skal kunne håndtere skybrud
– Ved forsinkelse ?

● Skal bidrage og i det mindste
ikke hindre en løsning for
parkeringen

● Skal æstetisk passe ind i
kvarterets karakter

● Skal give mulighed for at vi
senere kan lave opholds- og
legeområder.



  



  

Skybrudsløsningen



  



  



  



  



  



  



  

Parkering
Opholds- og legeområder



  



  



  



  

Æstetik – kvarterets karakter

● Renden

● Bede mellem træerne

● Parkering – mellem træerne og ikke i en ret
linje



  

Anlægsoverslag

I alt uden faskine 3.099.100

I alt med faskine 3.929.000

Render og Parkeringspladser 1.973.000



  

Samlet vurdering

Skitsen giver en løsning,

● der ikke må give mere vand i kældrene

● der bidrager til at løse vores
parkeringsudfording

● der vil pynte i kvarteret

● som vi kan bygge ovenpå
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